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Sporticus ry

Liikunta- ja terveystieteiden opiskelijat

Jyväskylän yliopisto

Aika: 10.4.2024 klo 16.15

Paikka: L304 + Zoom

Kutsuttu: Yhdistyksen jäsenet

Paikalla: Sannakaisa Suortamo, Oona Lehtonen, Iida Henttu, Miro Korhonen, Nuutti

Pirhonen, Salla Pere, Ella Lintunen, Jani Risikko, Henna Grommi, Eevi Pessi, Enni Peltola,

Viktor Aaltio, Heidi Korhonen, Anni Vartila, Hanna Hammar (etänä), Elmi Aunio (etänä),

Frans Nyberg (paikalle klo 16:29, kohdassa 5), Joona Kanden (paikalle klo 16:32,

kohdassa 5).

1. Kokouksen avaaminen

1.1. Puheenjohtaja avaa kokouksen ajassa 16:19.

2. Kokouksen puheenjohtajan, sihteerin ja pöytäkirjan tarkastajien valinta.

2.1. Esitys: Oona Lehtonen toimii puheenjohtajana, Heidi Korhonen toimii

kokouksen sihteerinä. Valitaan pöytäkirjantarkastajiksi Iida Henttu ja

Viktor Aaltio.

2.2. Päätös: Esityksen mukaan.

3. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Yhdistys kokoontuu kevätkokoukseen viimeistään huhtikuun 15. päivä vuosittain.
Vuosikokoukset kutsuu koolle yhdistyksen hallitus. Ilmoitus vuosikokouksesta on
julkaistava kaksi viikkoa ennen kokousta liikunta- ja terveystieteiden opiskelijoiden
sähköpostilistoilla. Hallitus on velvoitettu vähintään viikkoa ennen vuosikokousta
julkaisemaan vuosikokouksen esityslistan liikunta- ja terveystieteiden
opiskelijoiden sähköpostilistoilla.

3.1. Esitys: Olemme laillisia ja päätösvaltaisia.

3.2. Päätös: Esityksen mukaan.
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4. Esityslistan hyväksyminen (LIITE 1)

4.1. Esitys: Esityslista hyväksytään muutoksitta.

4.2. Päätös: Esityksen mukaan.

5. Esitellään edellisen hallituskauden toimintakertomus ja päätetään sen

hyväksymisestä (LIITE 2)

5.1. Esitys: Hyväksytään toimintakertomus muutoksin: ehdotetaan muutosta

toimintakertomuksen kohtaan 3.1 Hallitus vastuualueineen, täydennetään

listasta puuttuva nimi ja pesti. Täydennetään hallituksen pesteistä

puuttuva nimi ja pesti: Erja Juvonen, tutor- ja kv-vastaava. Lisätään

tarkennus, että hallituksessa on ollut 1 varajäsen, joka on ollut keväällä

Veera Auvinen, mutta hallituksen varsinaisen jäsenen Miina Salmen

erottua hallituksesta, Veera Auvinen on valittu hallituksen varsinaiseksi

jäseneksi materiaalivastaavaksi ja Miina Salmi on siirtynyt varajäseneksi.

5.2. Päätös: Esityksen mukaisesti.

Frans Nyberg saapui paikalle ajassa 16:29. Joona Kanden saapui paikalle ajassa 16:32.

6. Esitellään edellisen toimintavuoden tilinpäätös ja toiminnantarkastajien

kertomus. Päätetään tilinpäätöksen vahvistamisesta sekä tili- ja

vastuuvapaudenmyöntämisestä hallitukselle tai muista toimenpiteistä,

joihin suoritettu tilien ja hallinnon tarkastus antaa aihetta (LIITE 3)

6.1. Esitys: Hyväksytään muutoksitta edellisen toimintavuoden tilinpäätös.

Vastuuvapaus myönnetään hallitukselle, mutta se astuu voimaan vasta,

kun toiminnantarkastajien suositukset on toteutettu

toimintakertomukseen.

6.2. Päätös: Esityksen mukaisesti.

7. Viidennen vuosikurssin eläköitymisraha

Vuosikurssien taloudenhallintoa on selkeytetty muun muassa luopumalla vuosikurssien

omista tileistä ja siirtymällä yhteen tiliin. Lisäksi varainkeruuta on pyritty
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yhdenvertaistamaan siirtymällä kaikille yhteiseen “eläköitymiskassaan”, jonka saa

käyttöönsä viidentenä opiskeluvuonna vuosikurssin yhteiseen virkistystoimintaan. Summa

on arvioitu aiempien vuosien tanssiaisten keskimääräisen tuoton mukaan, ollen tällä

hetkellä 1500 euroa joka on syyskokouksessa budjetin ohella hyväksytty. Vuosikursseilla on

lisäksi mahdollisuus kerätä omatoimisesti lisävarallisuutta esimerkiksi talkootöillä.

7.1. Esitys: Ehdotetaan, että eläköitymiskassan summana pidetään

jatkossakin budjetin mukainen 1500 euroa, kunnes yhdistyksen kokous

toisin päättää.

7.2. Keskustelu: Nostettiin esiin vuosikurssien jäsenmäärä, joka on 100-150

hlö:n välillä, jolloin summa per henkilö jää melko pieneksi. Vuosikurssin

osallistujamäärä viidentenä vuonna voi jäädä kuitenkin tätä pienemmäksi,

mm. aiemmin valmistuvien takia. Esitys antaa myös tilaa muuttaa

summaa, kun tulevaa budjettia käydään läpi syyskokouksessa.

Talkootöiden etsimistä toivottaisiin myös autettavan yhdistyksen

puolesta. Mahdollisesti myös mahdollista sopia Riemun kanssa

talkootöiden välityksen yhteistyöstä.

7.3. Päätös: Hyväksytään esityksen mukaisesti.

8. Muut esille tulevat asiat

8.1. Tanssiaisissa annettiin kunniamerkit seuraaville henkilöille:

8.1.1. Veera Auvinen, Nora Koski ja Virpi Manninen.

8.2. Nostettiin esiin ruotsinkielinen viestintä, onko tarpeen viestiä myös

ruotsin kielellä, kun tiedekuntaan otetaan ruotsinkielistä väylää pitkin

opiskelijoita sisään. Englannin kielellä viestitään jo suomen kielen lisäksi,

minkä koetaan tavoittavan muut kuin suomenkieliset hyvin.

8.3. Kysyttiin ovatko hallituksen kokoukset avoimia jäsenistölle. Ovat avoimia

jäsenistölle yhdistyksen sääntöjen mukaisesti, mutta niiden viestinnän

avoimuutta voisi tarkastella, esim. some-viestintää kokousten

ajankohdista. Kokousten ajankohdat löytyvät yhdistyksen kalenterista.

Välillä kokouksista viestitty enemmän ja välillä resurssipuutteiden takia

vähemmän.

8.4. Toimintakertomuksen sisällön pituuden rajausta voisi pohtia.
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9. Kokouksen päättäminen

9.1. Puheenjohtaja päättää kokouksen ajassa 17:22.
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Vakuudeksi

_______________________ 16.4.2024

Oona Lehtonen,

puheenjohtaja

_____________________12.4.2024

Heidi Korhonen,

sihteeri

Olemme tarkastaneet kokouksen pöytäkirjan ja todenneet sen kokouksen kulkua vastaavaksi
sekä varmistaneet, että pyydetyt muutokset toimintakertomukseen on toteutettu.

______________________15.4.2024 __________________11.4.2024

Viktor Aaltio, Iida Henttu,

pöytäkirjantarkastaja pöytäkirjantarkastaja
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LIITTEET

1. Esityslista

2. Edellisen kauden toimintakertomus

3. Edellisen vuoden tilinpäätös



YHDISTYKSEN KEVÄTKOKOUS 10.4.2024 PÖYTÄKIRJA 2024

LIITE 1

Sporticus ry

Liikunta- ja terveystieteiden opiskelijat

Jyväskylän yliopisto

Aika: 10.4.2024 klo 16.15 L304

Kutsuttu: Yhdistyksen jäsenet

1. Avataan kokous,

2. Valitaan kokoukselle puheenjohtaja, sihteeri, ääntenlaskijat ja kaksi pöytäkirjan

tarkastajaa,

3. Todetaan kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus,

4. Esitellään hallituksen laatima kertomus edellisen toimintavuoden toiminnasta

(LIITE 1)

5. Päätetään toimintakertomuksen hyväksymisestä,

6. Esitellään hallituksen edellisen toimintavuoden tilinpäätös ja

toiminnantarkastajien/tilintarkastajien kertomus,

7. Päätetään tilinpäätöksen vahvistamisesta sekä tili- ja vastuuvapauden

myöntämisestä hallitukselle tai muista toimenpiteistä, joihin suoritettu tilien ja

hallinnon tarkastus antaa aihetta,

8. Viidennen vuosikurssin eläköitymisraha

9. Käsitellään kokouksen muut asiat,

10.Päätetään kokous.
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LIITE 2

SPORTICUS RY
TOIMINTAKERTOMUS

2023
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1 VUOSI 2023 YLEISESTI

Vuosi 2023 oli monien hallinnollisten uudistusten vuosi. Vuoden aikana

kehitimme paljon yhdistyksen hallintoa ja toimintatapoja. Olemme

pyrkineet jatkamaan aikaisempien vuosien työtä ja edistämään

aikaisempien toimikausien tavoitteita avoimesta ja kestävästä

ainejärjestötoiminnasta. Hallinnollisten uudistusten kehittäminen on

myös edesauttanut hallituksen työnjakoa ja suoraviivaistanut

toimintaamme.

Yhdistys hyväksyi hallituksen toimintasuunnitelman ja talousarvion

kevätkokouksessa. Jokainen hallituksen jäsen kirjoitti

toimintasuunnitelmaan oman vastuualueensa tavoitteet ja

suunnitelmat sekä toiminnalle luotiin yhteiset tavoitteet ja pelisäännöt

joihin hallitus sitoutui. Lisäksi vuosikurssitoimikunta loi oman

toimintasuunnitelmansa kaudelle, joka liitettiin hallituksen

suunnitelman yhteyteen. Näiden kaikkien toteutumista hallitus

puheenjohtajiston johdolla seurasi läpi vuoden.

Pääsääntöisinä viestintäkanavina tälläkin kaudella toimivat

vuosikurssien sähköpostilistat sekä sosiaalinen media. Huomattavaa

on, että molemmat ovat haastavia tapoja tavoittaa jäsenistö täysin.

Myöskään opiskelijatilan infotaulu ei tavoita jäsenistöä.

Tulevaisuudessa tulee pohtia saavutettavampia tapoja viestiä

jäsenistölle ja etenkin viestinnän monikanavaisuus tulisi muistaa.

Nettisivut saatiin vuoden alussa taas käyttöön pitkän tauon jälkeen, ja

niitä on päivitetty saavutettavammiksi sekä sisältöä on pyritty

päivittämään vastaamaan nykyistä toimintaa. Tätä kehittämistyötä
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toivotaan jatkettavan seuraavallakin kaudella, ja esimerkiksi

tapahtumaviestinnän keskittämistä verkkosivuille olisi syytä harkita.

Hallituksen edustuksellisuudesta tulee pitää huoli myös jatkossa. On

erittäin tärkeää, että hallituksessa on edustajia jokaisesta eri

oppiaineesta, sillä Sporticus Ry on kaikkien liikunta- ja terveystieteiden

opiskelijoiden ainejärjestö ja eri pääaineiden etuja tulee ajaa

tasapuolisesti. Hallitusrekrytoinnissa tulisi erityisesti innostaa niitä

pääaineita, joista edustus on ollut muita heikompaa. Tänä vuonna

Sporticus ry:n roolia opiskelijaedustajien toiminnassa on selkeytetty

luomalla opiskelijaedustajien toimikunta, jonka ohjesääntö

hyväksyttiin kevätkokouksessa. Opiskelijaedustajien rekrytoimiseen

huomion kiinnittäminen on erityisen tärkeää, jotta opiskelijoiden ääni

on kattavasti kuuluvissa yliopiston eri hallinnollisissa ryhmissä. Eri

pääaineiden edustus myös opiskelijaedustajatoimikunnassa on

varmistettava, jotta eri oppiaineiden toimintaa voidaan kehittää.

Sporticus Ry:n on osallistunut useisiin poikkitieteellisiin tapahtumiin ja

vuosijuhliin valtakunnallisesti vuoden aikana. Lisäksi edustusta on

ollut myös kansainvälisissä urheilutapahtumissa Rukalla järjestettävän

kumparelaskun maailmancupin osakilpailun talkootöiden muodossa.

Tänä vuonna solmimme kolmivuotisen sopimuksen

järjestäjäorganisaation kanssa, mikä takaa meille tuleville vuosille

talkoomahdollisuuden tapahtumassa. Tulevaisuudessa olisi hyvä

kirjata ylös edustuspaikat, jotta toimintaa voitaisiin tehdä entistä

näkyvämmäksi.

Jatkuvuuden varmistamiseksi olemme pyrkineet tekemään hallituksen

toiminnasta näkyvämpää. Päätösten läpinäkyvyyden lisäämiseksi

olemme aktiivisesti julkaisseet kokouskuulumisia somessa.

Markkinoimme hallitushakua jo uusille opiskelijoille fuksikirjeessä

sekä aktiivisesti sosiaalisessa mediassa, kuten Instagramissa, ennen
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syyskokousta. Hallitushupparit on ollut hyvä tapa tunnistaa

hallituslaisia liikunnalla. Hallitushuppareita kannattaa jatkaa myös

tulevina vuosina.

2 TOIMINNAN KULMAKIVET

Ainejärjestön sääntöjen toisen pykälän mukaisesti yhdistyksen tärkein

tehtävä on ajaa aktiivisesti jäsenistömme opiskelumahdollisuuksia ja

ammatillisia etuja. Tärkeitä tehtäviä on myös opiskelijoiden

osallistaminen ja yhteisöllisyyden luominen liikuntalaisten sekä

muiden ainejärjestöjen opiskelijoiden kesken. Edistämme

liikuntatieteellisen tiedekunnan opiskelijoiden hyvinvointia tukemalla

heitä koulutus- ja sosiaalipoliittisissa kysymyksissä, edustamalla

opiskelijoita tiedekunnan eri kehittämisryhmissä ja pitämällä yhteyttä

tiedekunnan henkilökuntaan. Järjestämme opiskelijoille erilaisia

tapahtumia opintoihin, työelämään sekä vapaa-aikaan.

Toiminnassa tärkeitä tekijöitä ovat yhteisöllisyys, kansainvälisyys,

yhdenvertaisuus, ympäristöystävällisyys sekä kestävä kehitys. Pyrimme

toiminnallamme edistämään ‘liikuntahenkeä’, jossa jokainen kokisi

olevansa osa samaa yhteisöä. Kansainvälisyyden edistämiseksi

kontaktoimme kansainvälisiä opiskelijoita ja autamme heitä

lähemmäksi suomalaista opiskelukulttuuria. Lisäksi olemme pyrkineet

edistämään yhdenvertaisuutta toiminnassamme ja tätä kautta

parantamaan jäsenistön hyvinvointia. Tuomme opiskeluyhteisöön

vihreää näkökulmaa ympäristö- ja kehitysyhteistyön merkeissä.

Yhteistyö sidosryhmien kanssa on keskeistä toimintamme edellysten

takaamiseksi. Ainejärjestömme on ainutlaatuinen, joten meillä ei

varsinaisesti ole sisarjärjestöjä kirittämässä toimintaamme. Tästä

syystä tiivis yhteistyö Liikunnan Riemun kanssa on meille hyvin

tärkeää nyt ja tulevaisuudessa. Vuonna 2023 järjestimme tapaamisen

tiedekunnan johtoryhmän ja tiedekuntaneuvoston kanssa. Paikalla oli

kauden 2023 sekä uuden hallituksen edustajia. Tavoitteena on järjestää
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vuosittain tapaaminen johtoryhmän kanssa ja käsitellä opiskelijoita

koskevia ajankohtaisia asioita.

Organisoimme jäsenille tuotteita, joilla nähdään olevan yhteisöllistävä

vaikutus ja käytännön hyötyä opiskelun tiimellyksessä. Pidämme myös

yllä opiskelijatilaa, jossa liikunnan opiskelijoiden on hyvä hengähtää

opiskeluiden ohessa. Tekemällä yhteistyösopimuksia erilaisten

yritysten kanssa hankimme jäsenistölle etuuksia. Lisäksi pidämme

yhteyttä tiedekuntamme pääaineisiin liittyvien ammattijärjestöjen

kanssa. Tämän kaiken yllä mainitun toimivuuden mahdollistaa

huolellinen taloudenhoito, jonka seurauksena osaamme kanavoida

varamme.

3 HALLITUS 2023

Yhdistyksen hallinnosta vastaa yhdistyksen hallitus. Hallituksen

toimintavuosi on yhden kalenterivuoden 1.1.–31.12.. Hallituksen

vastuualueet valitaan puheenjohtajaa lukuun ottamatta hallituksen

järjestäytymiskokouksessa kauden alussa ja puheenjohtaja valitaan

syyskokouksessa joka vuosi. Vuoden 2023 hallitus valittiin joulukuussa

pidetyssä syyskokouksessa. Hallitukseen nimettiin puheenjohtajan

lisäksi 14 jäsentä ja yksi varajäsen. Yhdelle hallituksen jäsenelle

myönnettiin ero kesken toimikauden ja varajäsen valittiin hallituksen

varsinaiseksi jäseneksi.

3.1 Hallitus vastuualueineen

Puheenjohtaja

Hanna Hammar , LYT 4. vsk

Varapuheenjohtaja

Iida Henttu, LBI 5.vsk

Rahastonhoitaja
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Joanna Seppä, LYT 3. vsk

Sihteeri

Sannakaisa Suortamo, TER 5. vsk

Koulutuspoliittinen vastaava

Virpi Manninen, LPE 4. vsk

Sosiaalipoliittinen vastaava ja yhdenvertaisuusvastaava

Reetta Pitkänen, TER maisteri 1.vsk

Ainejärjestöyhteistyö & 3MIOT-vastaava

Aada Reinikainen, TER 2. vsk

Kansainvälisyys- ja tutorvastaava

Erja Juvonen, RESPO 2. vuoden maisteriopiskelija

Tapahtuma- ja yhdenvertaisuus

Enni Peltola LBI 2. vsk

Tapahtuma- ja tiedotusvastaava

Nelli Lehtosalo, LYT 1. vsk

Tapahtuma- ja kehy

Jutta Nyman, LYT 4 vsk.
Tiedotus- ja webvastaava

Adeliina Lahti, LYT 4. vsk

Materiaalivastaava
Miina Salmi, LYT 4. vsk (kevät), Veera Auvinen LYT. 5 vsk. (syksy)

Yristysyhteistyövastaava
Frans Nyberg LBI 3.vsk

Liikunta- ja kulttuurivastaava
Ella Lintunen LYT 3.vks

*Hallituksessa on ollut 1 varajäsen, joka on ollut keväällä Veera Auvinen,

mutta hallituksen varsinaisen jäsenen Miina Salmen erottua hallituksesta,

Veera Auvinen on valittu hallituksen varsinaiseksi jäseneksi

materiaalivastaavaksi ja Miina Salmi on siirtynyt varajäseneksi.

3.2 Muut jäsenten edustuspaikat

Vuonna 2023 yhdistyksen jäseniä oli edustamassa vuosijuhlilla ympäri
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Suomea. Edustustehtäviä oli esimerkiksi Turussa Adaptuksen,

Tampereella Salusin sekä Kuopiossa Terhon vuosijuhlilla. Jyväskylässä

Sporticus Ry:n edustajia osallistui kutsuvieraina Dumpin, Pörssin, JES:n

sekä Janon vuosijuhlille.

Vuosi 2023 oli Liikuntatieteellisen tiedekunnan 60. juhlavuosi.

Sporticus ry osallistui juhlavuoden ohjelmaan. Sporticus ry vastasi

juhlavuoden päätapahtumaan kutsuttavista opiskelijoista ja pääsimme

esittämään kutsun noin 100 aktiiviselle tiedekuntamme opiskelijalle.

Suomen opettajaksi opiskelevien liiton SOOLin hallituksessa oli toista

kertaa koskaan Sporticus Ry:n edustaja. Vuonna 2023 liiton

puheenjohtajistossa toimi hallituksemme jäsen Virpi Manninen

1.5.2022-30.4.2023. Liikunta- ja terveystieteiden liitto LIITO Ry

opiskelijajäsenet on pyritty löytämään LPE-opiskelijoista. Useimmiten

LIITOn opiskelijajäsenet ovat olleet hallituksen ulkopuolisia henkilöitä.

Vuonna 2023 LIITOn opiskelijajäseninä toimivat Virpi Manninen

(vsk2019) ja Nina Nakari (vsk 2018).

Reetta Pitkänen toimi aktiivisesti Tajan piirissä luoden yhteistyötä

terveystieteiden ainejärjestöihin kaikkialla Suomessa ja Hanna

Hammar Liikuntatieteellisen seuran (LTS) opiskelijajäsenenä. Hanna

osallistui aktiivisesti Liikuntatieteellisen seuran hallituksen kokouksiin

sekä Jyväskylässä järjestettyihin Liikuntatieteen päiviin. Nuoli ry:n

edustaja toimi keväällä Miina Salmi ja syksyllä Veera Auvinen.

3.3 Kokoukset

Hallituksen kokouksia oli yhteensä yhdeksän. Yhdistyksen

ylimääräinen kokous järjestettiin 22.3., kevätkokous 12.4. ja

syyskokous 14.11.. Hallitus kokoontui myös iltakoulujen muodossa

joita pidettiin yhteensä kolme. Lisäksi järjestettiin matalan kynnyksen

tapaamisia aamupalan merkeissä sekä tiimipalavereita.



YHDISTYKSEN KEVÄTKOKOUS 10.4.2024 PÖYTÄKIRJA 2024

Kokousten päätösten läpinäkyvyyttä on pyritty lisäämään postaamalla

kokouskuulumiset sosiaaliseen mediaan jäsenistön nähtäville.

Läpinäkyvyyteen ja päätösten saavutettavuuteen liittyviin asioihin

toivotaan panostusta myös jatkossa.

3.4 Esiintymiset/esittelytilaisuudet

Esittäytyminen liikuntatieteellisen tiedekunnan aloitustilaisuudessa

uusille opiskelijoille maanantaina 26.8. Lisäksi hallituskummittelut eli

hallituksen esittäytyminen ja toiminnan esittely suoritettiin kaikille

fukseille.

Tiedekunnnan juhavuoden päätapahtuma 26.11. Sporticuksen hallitus

sai tilaisuuden kutsua aktiivisia opiskelijoita juhlavuoden

päätapahtumaan.

Alumnipäivä 27.10. Alumneille järjestetyssä päivässä opiskelijoita kävi

esittelemässä seminaareissa ainejärjestömme toimintaa ja

opiskelijaelämää liikunna vanhoille ja nykyisille opiskelijoille.

3.5 JYY:n tilaisuudet/koulutukset

Järjestöseminaari 20.-21.1.2023.

Järjestöjen ja tutoreiden kiitosilta marraskuussa

Lisäksi hallitustoimijoita on osallistunut puheenjohtajafoorumille ja

järjestöaamiaisille vaihtelevasti sekä foorumeiden kokouksiin

aktiivisesti.

3.6 Muut tilaisuudet/koulutukset.

SOOL Liittokokous 2023
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4 TOIMINTA VUONNA 2023

Tässä osiossa kuvataan Sporticus ry:n toimintaa kuluneen kauden
aikana ja arvioidaan vuoden alussa laaditun toimintasuunnitelman
toteutumista.

4.1 Hallituksen toimintasuunnitelmassa
esiintuodut päätavoitteet vuodelle 2023

Suora lainaus toimintasuunnitelmasta kaudelle 2023: “ Vuosi 2023 on

Sporticuksen 52. toimintavuosi. Tulevan toimikauden tavoitteen

tunnuslause on ”kestävä ja avoin ainejärjestö”. Tavoitteena on avoin

toimintayhteisö, jossa keskitytään opiskelijoiden hyvinvointiin ja

kestävän kehityksen periaatteisiin. Toimikaudella pyrimme lisäämään

tehokkaasti hyvän hallinnon periaatteita. Kehittääksemme toimintaa,

tulemme ottamaan käyttöön uusia järjestelmiä, tekemään avoimesti

yhteistyötä ja kehittämään toimikuntien toimintaa. “

Toiminnassamme on huomattavissa koronan aiheuttama kuilu

opiskelijoiden sitoutumisessa osaksi opiskelijayhteisöä. Toimikauden

aikana olemme keskittyneet opiskelijoiden hyvinvoinnin tukemiseen

kun opiskelijaelämän voidaan sanoa normalisoituneen vuosien

2020-2021 poikkeusolojen jälkeen. Olemme järjestäneet aktiivisesti

toimintaa, jonka tarkoitus on ollut palvella koko järjestöä ja edistää

liikunnan henkeä. Tapahtumatuotantoa on monipuolistettu vanhoja

perinteitä kunnioittaen.

Olemme pyrkineet aktiivisesti kehittämään myös yhdistyksen hallintoa.

Hallinnon kehittämisellä on pyritty toiminnan läpinäkyvyyden

lisäämiseen. Olemme viestineet aktiivisesti hallituksen tekemistä

päätöksistä ja osallistaneet jäsenistöä mm. vuoden 2024

toimintasuunnitelman laatimiseen. Hallinnolliset uudistukset on

laitettu aluille vuoden 2022 aikana. Merkittävimpiä muutoksia on ollut

vuosikurssien tileistä luopuminen sekä jäsenrekisterin siirtäminen
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Kide.Appiin.

Kide.Appin käyttöön ottaminen on saanut vuoden aikana positiivista

palautetta jäsenistöltämme ja se on myös helpottanut merkittävästi

tapahtumien lipunmyyntiä. Tänä vuonna luovuimme muun muassa.

tanssiaisten fyysistä lipuista sähköiseen versioon, joka sai tapahtuman

kyselyssä paljon hyvää palautetta. Kide.App helpottaa myös

jäsenyyksien seuraamista ja on täysin tietosuojalakien mukainen.

Vuonna 2023 aikaansaadut hallinnolliset uudistukset pyrkivät

helpottamaan yhdistyksen toimintaa tulevina vuosina. Hallinnossa on

keskitytty hyvän hallinnon periaatteisiin. Toiminnan taloudelliseen

kestävyyteen olemme kiinnittäneet aktiivista huomiota.

4.2 Jäsenet

Kauden 2023 päättyessä jäseniä on yhteensä 724. Jäsenmäärä oli

pienempi kuin edellisenä vuonna, sillä jäsenrekisteri siirrettiin

Kide.Appiin ja jäsenyyden jatkuminen on vaatinut jäsenistöltä erikseen

jäsenyyden aktivoinnin. Tämä jäsenmäärä kuvaa siis paremmin

todellisten aktiivisten jäsenten määrää. Jäsenrekisterimme on

tietosuojasääntöjen mukainen ja siirto Excel-tiedostosta Kide.Appin

rekisteriin paransi rekisterin tietosuojaa entisestään. Jäsenten on nyt

mahdollisuus itse tarkistaa heistä kerätyt tiedot. Tietojen

automaattinen poistuminen 365 päivää jäsenyyden päättymisestä

poistaa inhimillisten virheiden mahdollisuuden tietojen säilytyksen

osalta.

Kauden aikana suoritettiin laaja sääntömuutos yhteistyössä JYY:n

kanssa. Sääntömuutoksen yhteydessä jäsenlajeja tarkennettiin, ja

lisättiin alumnijäsenyys uudeksi jäsenlajiksi. Sääntöihin myös

tarkennettiin maininta liittymismaksusta, joka päätetään vuosittaisen

jäsenmaksun tapaan yhdistyksen syyskokouksessa. Yhdistyksen
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jäsenyyden maksu on haluttu pitää kertaluontoisena, joten vaadittava

vuosittainen jäsenmaksu on päätetty pitää 0 € suuruisena, ja

liittymismaksu toimittaa entisen jäsenmaksun virkaa. Kyse on siis

pitkälti sanamuodoista, eikä toimintatapoihin ole tehty tältä osin

muutoksia.

Uusien jäsenten hankintaan liittyvä toiminta:

Hallituskummittelut. Hallituksen jäsenet piti lyhyen

Sporticus-esittelyn fuksiryhmille opintojen alkaessa syksyllä 2023.

Tässä tilaisuudessa kerrottiin toiminnasta ja esiteltiin miten jäseneksi

voi liittyä.

Fuksiopas. Kesällä 2023 jaetussa fuksioppaassa kerrottiin

ainejärjestöstä ja siihen lisättiin sivu, jossa oli ohjeet hallitukseen

hakemiseksi. Fuksioppaassa oli myös uudelle opiskelijalle tärkeitä

tietoja. Fuksiopas oli sähköisessä muodossa myös Sporticus Ry

kotisivuilla.

Tiedote KV-opiskelijoille. Kansainvälisiin maisteriohjelmaan

hyväksytyille sekä tiedekuntaamme vaihto-opiskelijaksi tuleville

lähetettiin kansainvälisyysvastaavan tekemä tiedote sekä heille

pidettiin myös hallituskummittelut.

Hallituksen näkyvyys. Hallituksen näkyvyyttä on lisätty muun

muassa hallitushuppareiden ja -haalarimerkkien myötä. Näkyvyyttä ja

jatkuvuutta on koitettu lisätä myös sosiaalisen median kautta, kuten

aiemmin mainittu. Olemme pyrkineet sitouttamaan opiskelijoita

ainejärjestön toimintaan ja tuomaan sitä näkyvämmäksi lisäämällä

Sporticus-logon näkyvyyttä eri yhteyksissä. Tämän johdosta olemme

harkinneet erilaisten materiaalihankintojen tekemistä, joissa

Sporticus-logo olisi pääosassa.
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4.3 Korkeakoulu- ja sosiaalipoliittinen
toiminta

Jatkoimme vahvaa panostamista koulutus- ja sosiaalipolitiikan kentillä.

Kopo- ja sopovastaavien sekä aktiivisen opiskelijaedustajien toimesta

edustus oli aktiivista opetuksen kehittämisryhmissä sekä koulutuksen

kehittämisryhmässä.

Kopo- ja sopovastaavamme osallistuivat vuoden aikana aktiivisesti

JYY:n foorumeihin. Aktiivisen osallistumisen ansiosta pystyimme

olemaan opiskelijoiden edunvalvonnassa mukana. Opiskelijaedustajina

toimi myös hallituksen ulkopuolisia henkilöitä, mutta tietyt nimet

löytyvät useista opiskelijaedustajien paikoista, sillä uusia tekijöitä oli

vuonna 2023 jokseenkin haastavaa löytää.

Edustukset tiedekunnan, yliopiston ja ylioppilaskunnan

työryhmissä

Koulutuksen kehittämisryhmä

Annu Leililampi

Lassi-Pekka Korhonen

Juho Lavonen

Liikuntabiologian OKR

Janne Kallinen

Matti Nykänen

Anna Saarela

Liikuntapedagogiikan OKR

Iida Kokko
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Virpi Manninen

Iida Pulkkanen

Saila Uski

Wilhilmiina Kauppila (PsyAct)

Liikunnan yhteiskuntatieteiden OKR

Marika Uusi-Illikainen

Unni Rusanen

Annu Leililampi

Adeliina Lahti

Terveystieteiden OKR

Ville Perkkola

Petra Skonback

Maiju Sjöruus

Siiri Liimatainen

Tiedekuntaneuvosto

Petri Laaksonen varaedustaja Heli Peltomaa
Juho Lavonen varaedustaja Karoliina Hollmén
Virpi Manninen varaedustaja Emma Mälkiä

JYY:n edustajisto

Juho Lavonen

Elina Kärkkäinen

Kollegio

varajäsen Heli Peltomaa

varajäsen Virpi Manninen

4.4 Koulutuspoliittinen toiminta

Koulutuspolitiikassa tällä hallituskaudella isoja teemoja ovat

olleet uuden opetussuunnitelmaprosessin valmistelun

jatkaminen sekä opiskelijaedustajien toimikunnittaminen

hallitustoiminnan alaisuuteen. Uusi opetussuunnitelma
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otetaan käyttöön syksystä 2024 lähtien.

Koulutuspoliittisiin teemoihin liittyen opiskelijoiden

mielipiteitä sekä kuulumisia on kartoitettu usein erilaisin

kyselyin ainejärjestömme ja tiedekunnan toimesta

Kopotoimintaan on tiedekunnan sisäisten tilaisuuksien lisäksi

osallistuttu JYY:n kopovaliokunnassa, erilaisissa

järjestöseminaareissa ja kopojen telegram kanavalla.

Tälläkin toimintakaudella koulutuspoliittisen toiminnan

kulmakivinä ovat toimineet tiedekunnan opiskelijaedustajat,

jotka ovat aktiivisella toiminnallaan ja viestinnällään

osallistuneet aktiivisesti OPS-työskentelyyn.

Opetussuunnitelman työstöön osallistui eri oppiaineista myös

muita opiskelijoita, kuin vain oppiaineiden nimettyjä

opiskelijaedustajia.

Opiskelijaedustajien hakuja järjestettiin kaksi. Ensimmäinen

tammikuussa ja toinen marraskuussa. Toinen hakukierros

syksyllä 2023 sai opetuksen kehittämisen ryhmiin yhteeensä 7

uutta opiskelijaedustajaa. Opiskelijaedustajien keskuudessa

tapahtui vuonna 2023 selkeä sukupolvenvaihdos, sillä monet

pitkään toiminnassa mukana olleet edustajat ovat

valmistumisen kynnyksellä ja jättivät toiminnan tänä vuonna.

Toiminnan jatkuvuuden kannalta oli keskeistä saada mukaan

uusia toimijoita, erityisesti ensimmäisen ja toisen vuoden

opiskelijoista. Kokeneemmat opiskelijaedustajat ovat

maisterivaiheen opiskelijoita, joten kandivaiheen

opiskelijoita tarvitaan myös jatkossa lisää. Etenkin

Koulutuksen kehittämisen ryhmään oli haastavinta saada

edustusta opiskelijaedustajien haussa.

Opiskelijaedustajien haku onnistui kuitenkin

erinomaisesti ja kaikkiin oppiaineiden kehittämisen

ryhmiin saimme uusia nimiä opiskelijaedustajiksi.

Opiskelijaedustajien rekrytoimisen haasteet korostuivat tänä
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vuonna erityisesti tiedekuntaneuvoston paikkojen

täyttämisessä. Tiedekuntaneuvostosta vastaa JYY ja

hakijoiden määrä Sporticuksen aktiivisesta viestinnästä

huolimatta jäi valitettavan vähäiseksi. Opiskelijaedustajien

rekrytoinnissa on selvästi huomattavissa koronavuosikurssien

2020 ja 2021 vähäinen aktiivisuus. Nämä kaksi vuosikurssia

ovat valitettavan aliedustettuja toiminnassamme

kokonaisuudessaan. Tietyistä oppiaineista on myös haastavaa

löytää aktiivisia opiskelijoita, ja tässä koulutuspoliittinen

vastaava on tehnyt yhteistyötä tiedekunnan henkilökunnan

kanssa vuoden aikana.

Vuonna 2023 koulutuspolittinen vastaava käsitteli ja vei

eteenpäin erilaisia asioita. Työpöydällä on ollut

opetussuunnitelmatyö, opiskelijaedustajien rekrytointi,

palaute opetushenkilöstöstä, sekä tutkintosäännön

rikkomukset ja arviointiajan ylittämisestä johtuva arvioinnin

pidentyminen. Tiedekunnassamme pääpiirteittäin on asiat

hyvin pitkäaikaisen koulutuspoliittisen vaikuttamisen

seurauksena. Tulevaisuudessa tulee koulutusta kehittää ja

saada opiskelijoita myös mukaan toimintaan vieläkin

vahvemmin.

Koulutuspolitiikassa on käynnissä yhtäaikaisesti monia

uudistuksia ja muutosprosesseja, joista opiskelijoille

viestiminen on keskeistä. Koulutuksen kehittämiseen

liittyvästä toiminnasta on pyritty aikaisempina ja nykyisenä

toimintakautena tekemään läpinäkyvämpää ja

osallistavampaa. Nämä teemat ovat aina ajankohtaisia ja

myös tulevan hallituksen toiminnan kannalta tärkeitä.

Tulevana halituskautena erityisesti opiskelijaedustajien

toimikunna käytänteiden vakiinnuttaminen tulee olemaan

erityisen tärkeää.

Palautepurkkia tuotiin esiin viestintäkanavissa, mutta vastaus
ja palautteen kerääminen on ollut hyvin haastavaa. QR-koodit
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laminoiduilla lapuilla eivät toistaiseksi tuoneet palautetta
enempää. Tulevan hallituksen on tärkeää miettiä, miten
opiskelijoilta pystyttäisiin keräämään tehokkaasti palautetta
opinnoista ja muista edunvalvontaan liittyvistä teemoista.

Opiskelijaedustajien toimikunta

Ennen kauden 2023 alkua käytiin keskustelua

opiskelijaedustajien toimikunnan perustamisesta.

Opiskelijaedustajat ovat toimineet vuosia epämuodollisena

toimielimenä, ja opiskelijaedustajissa on usein ollut myös

useita hallituslaisia mukana, jolloin yhteistyö on ollut

luontevaa ja lähes saumatonta. Opiskelijaedustajien

toimikunta päätettiin perustaa viralliseksi toimielimeksi, jotta

opiskelijaedustajat olisivat virallisesti osa ainejärjestöä.

Virallisena toimikuntana yhteistyöstä saadaan tiiviimpää

etenkin tilanteessa, jossa opiskelijaedustajista suurin osa on

hallituksen ulkopuolisia henkilöitä.

Koulutuspoliittisen vastaavan johdolla opiskelijaedustajien

toimikunnan ohjesääntö luotiin ja se hyväksyttiin

kevätkokouksessa 2023. Opiskelijaedustajat voi lukea

ylläolevasta listasta.

Opiskelijaedustajat tapasivat keväällä 2023 epämuodollisesti

ja toimikuntaa lähdettiin muodostamaan 2023 syksyn

tapaamisessa. Koulutuspoliittinen vastaava on johtanut

opiskelijaedustajien toimikuntaa yhdessä opiskelijaedustajien

kanssa. Vuonna 2024 toimintaan tulee luoda toimintatapoja,

joka noudattaa ohjesääntöä ja tarvittaessa ohjesääntöä voidaan

myös päivittää vastaamaan toiminnan tarpeita.

Myös opiskelijaedustajien työstä olisi tärkeää viestiä ulospäin

niin puskaradiossa, kuin myös ainejärjestön virallisilla

kanavilla. Ainejärjestömme koko jäsenistö ei edes tiedä
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opiskelijaedustajien olemassa olosta, sillä koulutuspoliittinen

vaikuttaminen on pitkälti näkymätöntä toimintaa, jota olisi

kuitenkin tärkeää saada näkyväksi. Koulutuspoliittiselle

vastaavalle, sekä ainejärjestölle opiskelijaedustajat ovat tärkeä

apu koko tiedekunnan ja ainejärjestön edunvalvonnan

näkökulmasta.

Opiskelijaedustajat pitävät yhteyttä toisiinsa WhatsApp

-ryhmässä, jossa on jaettu ajoittain kokouskuulumisia.

Viralliseen, mutta myös epäviralliseen tutustumiseen tulee

myös jatkossa käyttää aikaa, jotta tiivis ja pidempiaikainen

koulutuspoliittinen vaikuttaminen on mahdollista. Yhteisten

tavoitteiden kautta voidaan tiedekunnassamme aidosti

vaikuttaa koulutukseen ja opetuksen kehittämiseen,.

Henkilökuntaamme kiinnostaa opiskelijoiden asiat, ja olisi

tärkeää osata olla läsnä myös jatkossa, jotta opiskelijoiden

ääni saadaan kuuluviin myös tulevina vuosina.

4.5 Sosiaalipoliittinen ja yhdenvertaisuustoiminta

Kaudella 2023 loimme Sporticukselle omat turvallisemman tilan

periaatteet, jotka ovat käytössä kaikessa Sporticuksen toiminnassa.

Turvallisemman tilan periaatteet julkaistiin sosiaalisessa mediassa, ne

ovat luettavissa opiskelijatilan seinällä, sekä pyrimme tuomaan niitä

esille myöskin tapahtumissa ja toiminnassa.

Pyrimme luomaan toiminnasta entistä saavutettavampaa, esimerkiksi

tapahtumien saavutettavuustiedot julkistimme sosiaalisessa mediassa

ennen tapahtumaa. Myös viestinnässä pyrimme parantamaan

saavutettavuutta.

Yhdenvertaisuusasioissa loimme syksyllä kyselyn pyytääksemme

jäsenistön kokemuksia Sporticuksen toiminnan yhdenvertaisuudesta,

mutta kysely saavutti opiskelijoita valitettavan huonosti. Kyselyyn
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vastasi yksi jäsen.

4.6 Kansainvälisyys

Ainejärjestömme kiinnittää erityistä huomiota kansainvälisyyteen.

Olemme vuodesta 2022 alkaen painottaneet sosiaalisen median

viestinnässä kaksikielistä viestintää. Tämä toteutuu hyvin ja se on

saanut positiivista palautetta kansainvälisiltä opiskelijoilta.

Tapahtumien pääkielenä on toiminut suomi, mutta englantia on

käytetty mahdollisuuksien mukaan tapahtumien toisena kielenä.

Olemme huomioineet tutoroinnin merkityksen kansainvälisten

opiskelijoiden kiinnittymisessä liikunnan opiskelijayhteisöön.

Kansainvälisille maisteriopiskelijoille ja vaihto-opiskelijoille on ollut

tiedekuntamme sisältä omat tutorit ja he ovat toimineet tehtävissään

erittäin ansioituneesti. Tulevaisuudessa on erittäin tärkeää jatkaa

käytännettä, jossa kansainvälisillä opiskelijoilla on tutorit

tiedekuntamme sisältä.

Erittäin aktiivisten kansainvälisten tutoreiden ja kaksikielisen

viestinnän ansiosta kansainvälisten opiskelijoiden osallistuminen

toimintaamme on lisääntynyt. Tulevaisuudessa on tärkeää kehittää

yhteistyötä myös muiden tiedekuntien kansainvälisten opiskelijoiden

sekä Erasmus Student Network (ESN) Jyväskylän kanssa.
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4.7 Tutorointi

Tutorvastaavuus oltiin tällä hallituskaudella yhdistetty

kansainvälisyysvastaavan tehtäviin. Tällä pyrittiin tehostamaan

kansainvälisten opiskelijoiden integroitumista liikunnalle. Tällä tavoin

pystyttiin myös pitämään sekä suomenkielisten, että kansainvälisten uusien

opiskelijoiden viestintä yhtenäisenä, kun myös kansainväliset tutorit olivat

samassa WhatsApp -ryhmässä. Tänä vuonna kansainvälisten

maisteriohjelmien fukseille tehtiin myös omat WhatsApp -ryhmät, jotta he

pääsisivät yhteyksiin keskenään mahdollisimman pian.

Tutorvastaava oli tiiviissä yhteydessä tiedekunnan tutoreihin ja koordinoi

orientaatioviikon ohjelmaa yhdessä tutoreiden ja hallituksen kanssa. Uusille

opiskelijoille koottiin tietopaketti liikunnalla opiskelusta yhdistyksen

nettisivuille, jonne hallituksen puheenjohtaja laati fuksioppaan vuodelle

2023.

Tutorointi on keskeinen osa uusien opiskelijoiden kiinnittymistä liikunnan

opiskelijayhteisöön. Pääaineiden lukuisen määrän takia on tärkeää, että

tutoreilla säilyy autonomia ja vastuu omasta tutorryhmästään. Ainejärjestön

tutorvastaavalla on tärkeä rooli tutoreiden esihenkilönä ja viestinviejänä

niin hallituksen, tiedekunnan kuin JYY:n välillä.

4.8 Tapahtumat

Kuluneen vuoden aikana onnistuimme järjestämään entistä

monipuolisemmin ja useampia tapahtumia. Pyrimme lisäämään

tuttujen, jokavuotisten tapahtumien rinnalle jäsenistön toiveiden

mukaan myös matalan kynnyksen, helposti lähestyttäviä ja

lähtökohtaisesti alkoholittomaksi suunniteltuja tapahtumia. Vaikka

nämä tapahtumat eivät vielä saavuttaneet toivottua suosiota, niin
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tämän tyyppisten tapahtumien kehittäminen olisi tulevaisuudessa

tärkeää. Tapahtumatoimikunta oli vuoden 2022 tapaan taas kasattu

tapahtumatiimin avuksi tapahtumien järjestämistä ja suunnittelua

varten syksystä 2023 alkaen.

4.9 Ainejärjestöyhteistyö & tapahtumat

Kuluneella hallituskaudella pyrimme aktiivisesti järjestämään yhdessä

muiden ainejärjestöjen kanssa poikkitieteellisiä tapahtumia

jäsenistöllemme. Jatkoimme esimerkiksi poikkitieteellisten

3MIOT-opiskelijabileiden järjestämistä ja lipunmyyntiä. 3MIOT-lippuja

saimme myytyä lähes joka kerta koko lippukiintiön (50-63 lippua

riippuen kokonaislippumäärästä).

Viime vuonna osallistuimme seuraaviin poikkitieteellisiin tapahtumiin

muiden ainejärjestöjen kanssa: Rakkaussitsit (kasvatustieteilijöiden

kanssa), Maratonsitsit (kaikkien mustahaalaristen opiskelijoiden

kanssa), Pubibussi (Puolue Ry:n opiskelijoiden kanssa) ja

Karaokeapprot (Abakus Ry:n ja Lööppi Ry:n opiskelijoiden kanssa).

3MIOT -tapahtumaan Sporticus osallistui joka kuukausi, kun

tapahtuma järjestettiin.

Vuoden aikana tuli ilmi myös muita yhteistyömahdollisuuksia

yliopiston eri ainejärjestöjen kanssa, mutta tapahtumakalenterissa ei

valitettavasti ollut tilaa kaikille potentiaalisille tapahtumille. Yhteistöitä

eri ainejärjestöjen kanssa ja mahdollisia uusia tapahtumia pyritään

organisoimaan seuraavalla kaudella lisää.
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4.9.1 Sporticus ry tapahtumat

Omat tapahtumat

9.2.2023 Haalarimerkkien ompeluilta OT:lla
20.2.2023 Helmikuun tenttarit: Fuksien kotibileet
20.3.2023 Teerenpelin panimotasting
27.3.2023 Maaliskuun tenttarit: Himoshumallus
24.4.2023 Huhtikuun tenttarit: Bänditenttarit
25.4.2023 Vappurasteilu
28.4.2023 Maakunta-ajelu
30.4.2023 Paavon lakitus
1.5.2023 Vappupiknik
12.5.2023 HJK-excursio
15.5.2023 Toukokuun tenttarit: Biitsiturnaus
17.4.2023 MM-kisareissu Tampereelle
29.8.2023 Fuksien kaupunkisuunnistus
31.8.2023 Fuksisauna
4.9.2023 Uusien bileet
11.9.2023 Metsäretki
19.9.2023 Fuksisitsit
27.9.2023 Syyskuun tenttarit: Juoksuhaaste
23.10.2023 Lokakuun tenttarit: Kastajaiset
31.10.2023 Leffailta OT:lla
20.11.2023 Marraskuun tenttarit: Pelitenttarit
8.12.2023 Liikunnan tanssiaiset
9.12.2023 Liikunnan sillis
18.-19.12.2023 Liikunnan jouluristeily
Tapahtumat, joissa olimmemukana
14.2.2023 Riemu x Sporticus ystävänpäivätapahtuma
15.2.2023 Rakkaussitsit
24.-26.2.2023 SOOL Talvipäivät
23.4.2023 Maratonsitsit
27.4.2023 Vappu-lipat
29.4.2023 Sporticus x Riemu Viilussa
4.10.2023 JES x Sporticus puhujatapahtuma
11.10.2023 Pubibussi
30.11.2023 Karaokeapprot

4.10 Viestintä

Kauden alussa saatiin pitkään rikki olleet verkkosivut taas käyttöön. Sivujen ulkoasua

muokattiin helpommin käytettäviksi ja vanhentunutta tietoa pyrittiin poistamaan jotta
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sivuilla olisi vain ajankohtaista sisältöä. Verkkosivujen käyttöastetta on haluttu kasvattaa

enenevissä määrin, ja tätä työtä toivotaan jatkettavan myös tulevilla kausilla.

Sosiaalisen median osalta jatkettiin pitkälti samaa kuin edellisellä kaudella: selkeää,

yhtenäistä viestintää ja aika ajoin myös rennompaa sisältöä. Vuonna 2023 otettiin myös

yksi ajankohtainen, uusi viestintäkanava Sporticukselle käyttöön ja luotiin

TikTok-käyttäjä. Videoita kuvattiin jo jonkin verran, mutta tätä on toivottavaa jatkaa sekä

kehittää tulevilla kausilla.

Tapahtumaviestintää pyrittiin kehittämään sosiaalisessa mediassa. Tapahtumista pyrittiin

viestimään entistä paremmin ja monipuolisemmin myös englanniksi. Otimme lisäksi

käyttöön kuukausittaisen yhteenvedon tulevista tapahtumista, jotta ne olisivat vielä

selkeämmin ennakkoon saatavilla nopeasti ja helposti.

Kuukauden liikuntalainen tehtiin edelleen nettisivuille ja Instagramiin.

Kuukausitiedotteet lähetettiin sähköpostitse ja lisättiin nettisivuille sekä tänä vuonna

myös tehtiin kuukausikooste someen, joka sai paljon positiivista palautetta.

Pohdimme vaihtoehtoja jäsenistölle viestintään ja tätä ajatustyötä olisi hyvä jatkaa

jatkossakin ajatuksella, kuinka infottavat asiat saavuttaisivat kaikki sporticuslaiset.

4.11 Yhteistyö

Sporticus ry tekee tiivistä yhteistyötä erilaisten yritysten ja järjestöjen kanssa. Tänä

vuonna myös yhteistöiden saralla tapahtui lukuisia uudistuksia. Olemme kiinnittäneet

paljon huomiota kestävän kehityksen periaatteisiin ja tämä näkyy myös

yhteistyösopimuksissa.

4.11.1 Yhteistyö ammatti- ja opiskelijajärjestöjen kanssa:

OAJ/SOOL – Virpi Manninen
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SOOL-vastaava on viestinyt aktiivisesti SOOLin sekä muiden Jyväskylän

SOOL-yhdistysten kanssa niin SOOL-puheenjohtajat kuin SOOL-vastaavat sekä

kasvisten tapsat -ryhmissä. Yhteistyö aluetoimijoiden kanssa on ollut tiivistä. SOOL

sponsoroi Liikunnan haalareita vuonna 2023. Virpi osallistui kouluttajana SOOLin

koulutuksiin, oman kaksoisroolinsa takia.

Taja Ry – Reetta Pitkänen

Taja Ry sponsoroi tanssiaisia ja haalareita näkyvyyttä vastaan. Tiivistä yhteistyötä

muiden terveystieteilijöiden kanssa. Terveystieteiden opiskelijoiden ensimmäistä

kertaa järjestetylle Texcursio-risteilylle lähti neljä yhdistyksen jäsentä.

Nuoli ry – Miina Salmi (kevät) ja Veera Auvinen (syksy)

Nuoli ry sponsoroi vuonna 2023 Liikunnan haalareita näkyvyyttä vastaan.

Liikuntatieteellisen seuran opiskelijajäsen, LTS – Hanna Hammar

4.11.2. Yhteistyö Vuosikurssitoimikunnan kanssa

Sporticus toimii tiiviissä yhteistyössä eri vuosikurssien kanssa ja syksyllä 2021

perustettu vuosikurssitoimikunta toimi aktiivisesti. Toimikuntaan kuuluvat vuosikurssien

Mammat, Papat sekä maaliskuuhun 2023 asti myös vuosikurssien rahastonhoitajat.

Vuosikurssitoimikunta on Sporticus ry:n kokoama ja sen alainen toimielin. Kukin

vuosikurssi on vastuussa omasta toiminnastaan Lisäksi eri vuosikurssit ovat vastuussa

seuraavista tapahtumista:

Pullojuoksun, Kastajaisten, Liikunnan Tanssiaisten, sekä maaliskuun tenttareiden

järjestämisestä. Toimikunnan ohjesääntö ja vastuunjakoa päivitettiin keväällä 2023.

Lanseerasimme tanssiaisten ydinryhmän helpottamaan tanssiaisten vastuunjakoa ja

tiedottamista. Ydinryhmään kuuluivat 4.vuosikurssin vuosikurssivastaavat, ainejärjestön

puheenjohtajisto, rahastonhoitaja sekä nimetty tanssiaisvastaava hallituksesta.

Sporticus toimii yhteistyössä vuosikurssin mamman, papan ja muiden vastuuhenkilöiden

kanssa. Sporticuksella on tärkeä rooli opastaessaan vuosikursseja taloudenhoitoon sekä

tiedottamiseen. Kaikkien vuosikurssien mammat ja papat kutsutaan vuosittain ja

tarvittaessa useamminkin Sporticuksen hallituksen kokouksiin.
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Vuosikurssitoimikunta kutsuttiin mukaan helmikuun kokoukseen, kun mietimme vuoden

yhteistyökuvioita yhdessä. Kokouksessa päätettiin myös luopua vuosikurssien omista

tileistä ja siirtyä yhdistyksessä yhden yleisen tilin alle. Vuosikurssien tileistä luopuminen

helpottaa ja yhtenäistää yhdistyksen taloushallintoa ja varainhoitoa merkittävästi. Lisäksi

olemme istuneet useamman kerran alas mammojen ja pappojen kanssa sekä lisänneet

viestintää eri kanavien kautta. Liitteestä 1 löytyy mammojen ja pappojen

toimintakertomus vuodesta 2023.

4.12 Materiaali

Vuonna 2023 Sporticuksen materiaalihankinnoissa keskityttiin

ympäristöystävällisyyteen. Ekologisia ja kotimaisia collegetilauksia Kloffan kanssa

jatkettiin vuodesta 2022 ja opiskelijatilan hankinnoissa suosittiin Reilun kaupan tuotteita.

Ekologisuuden ohella olemme alkaneet kasvavissa määrin keskittymään

kestävyysteemoihin, kuten kartoittamaan pelitenttareihin kestokuppeja, sekä saimme

Playstationille turvakotelon uusien varkauksien estämiseksi. Turvakotelosta iso kiitos

kuuluu liikuntalaboratorion pajalle.

Vuoden 2023 aikana hankimme erilaisia materiaaleja monipuolisesti. Isoimmat

materiaalihankinnat olivat tänäkin vuonna liikunnan colleget, joita tilattiin

maalis-huhtikuussa sekä liikunnan hupparit, joita tilattiin lokakuussa. Liikunnan

collegeita tilattiin ennätysmäärä (yhteensä 301 kappaletta). Liikuntatieteellisen

tiedekunnan logolla varustetun collegen lisäksi suunnittelimme Sporticukselle oman

collegen, joita tilattiin kevään tilauksen ohessa Kloffalta. Collegejen lisäksi

suunnittelimme Sporticukselle uutena tuotteena kalastajahatun, joita tilattiin yhteensä 50

kpl. Osa hatuista myytiin kevään myyntipäivissä. Kevätlukukaudella hankimme

liikunnalle myös uusia biljardikeppejä, -tarvikkeita sekä liituja. Uudet biljarditarvikkeet

olivat paljon toivottuja, ja ne ovatkin olleet kovassa käytössä. Uusien keppien lisäksi

kunnostimme vanhoja keppejä, jotta niiden käyttöikä pitenisi.

Syksyllä tilasimme liikunnan hupparit Intersportista ja päädyimme vaihtamaan

hupparimallin Craftin uuteen korvaavaan tuotteeseen, sillä kesken tilausprosessin kävi
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ilmi, ettei vanhaa mallia ollut enää saatavilla kaikille tilaajille. Tämä pidensi ja hankaloitti

hupparien tilausprosessia, mutta saimme lopulta tilauksen tehtyä. Collegetilauksen lisäksi

myös Liikunnan huppareiden tilausmäärä oli normaalia suurempi: tilasimme Liikunnan

huppareita tänä vuonna 283 hupparia. Suunnittelimme Intersportin kanssa myös

seuraavan vuoden tilausta, joka tultaisiin tekemään verkkokaupan kautta. Verkkokauppa

helpottaa ja nopeuttaa työtämme hupparitilausten osalta tulevaisuudessa. Syksyllä

tilasimme myös tarroja Sporticuksen logolla. Saimme syksyllä valmiiksi myös pitkän

projektin sitsikirjan suunnittelun osalta ja tilasimme lopulta 200 sitsikirjaa. Sitsikirjoja

myydään kevään 2024 sitsien sekä myyntipäivien yhteydessä.

Vuoden aikana hankimme myös säännöllisesti kahvia, maitoa, kauramaitoa,

suodatinpusseja ja laminointikalvoja opiskelijatilaan. Elintarvikehankintoja tehtiin tänä

vuonna tilauksena Wolt Marketista, mikä osoittautui hyväksi ja helpoksi tavaksi täydentää

varastoja. Tilasimme myös säännöllisesti erilaisia haalarimerkkejä, pääosin tapahtumia

varten. Suunnittelimme myös uusia liikuntalaisuuteen sopivia haalarimerkkejä, joita

voidaan tilata vuonna 2024.

Uudistimme vuonna 2023 haalareiden tilausprosessin siten, että hallitus hoitaa

tilausprosessin ensimmäisen vuosikurssin mamman ja papan puolesta. Uudella

toimintatavalla pystymme nopeuttamaan ja helpottamaan haalarien tilausprosessia,

koska hallituksella on fukseja paremmat kontaktit ja kyvyt hankkia yhteistöitä ja

valmistautua tilaukseen hyvissä ajoin ennen syksyä. Tavoitteena tuleville vuosille olisi

nopeuttaa ja aikaistaa haalarien tilausta siten, että haalarit saataisiin syksyn aikana,

mahdollisesti jopa ennen kastajaisia. Tavoitteena on hankkia pitkäaikaisia

yhteistyökumppaneita, jotta sponsorihankintaa ei tarvitsisi toteuttaa joka vuosi “alusta”.

Hallituksella on mahdollisuus hyödyntää pitkäaikaisia yhteistyökumppaneitamme

sponsorihankinnassa, mikä olisi toivottavaa. Vuonna 2023 saimme sponsoreilta yhteensä

3850 euroa. Tilasimme tänä vuonna 148 Liikunnan haalaria. Uudistimme haalarien

selkämyksen liikuntatieteellisen logon tekijänoikeussyistä sekä lisäsimme Sporticuksen

oman logon haalareiden sivutaskuun, jotta saamme lisänäkyvyyttä logollemme.
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4.13 Yhdistyksen talous

Kauden alussa uudelle puheenjohtaja Hanna Hammarille myönnettiin laajat

käyttöoikeudet Sporticuksen päätiliin ja vuosikurssien tileille. Samalla poistimme

oikeudet Veera Auviselta. Joanna Seppä jatkoi vuodesta 2022 Sporticuksen

rahastonhoitajana, joten hänen laajat käyttöoikeudet jatkuivat myös vuodelle 2023.

Taloussuunnitelma tehtiin puheenjohtajan, rahastonhoitajan ja varapuheenjohtajan

toimesta hieman alijäämäiseksi. Vuosi 2023 oli yhdistyksen taloudelle muutoksen vuosi,

kun taloutta pyrittiin selkeyttämään ja yhteyttämään, jotta se palvelisi toimiamme

paremmin kuin ennen.

Huomiot yhdistyksen taloudessa 2023:

Varainhankinta. Tämän asian suhteen on päästy eteenpäin ja pois siitä, että Rukan

talkoot olisivat yhdistyksen ainoa merkittävä varainhankinta. Varainhankintamme

painottuu pitkälti liittymis- ja jäsenmaksuihin, tapahtumien tuottoihin sekä Rukan

talkoisiin. Jatkossa materiaalien ja haalarimerkkien myynti tulisi olla isommassa roolissa

varainhankinnassa. Syyskokouksessa päätettiin nostaa jäsenten liittymismaksua vuodelle

2024 ja seuraamme, miten nykyiset hinnat tulevat toimimaan jatkossa.

Annetut avustukset. Avustuslomake oli edelleen jäsenistölle käytössä. Jäsenistöllä on

ollut kauden 2023 aikana mahdollisuus hakea omiin tapahtumiin tai toimintaan

avustusta Sporticukselta. Avustuksia jaettiin eri vuosikurssien tapahtumiin.

Merkittävimpiä tulonlähteitä yhdistyksellemme olivat jäsenmaksut, JYY:n avustukset sekä

niiden lisäksi teimme seuraavat talkoot varainhankintamielessä:

• Rukan MC-kilpailujen talkoot : n. 30 Sporticuksen jäsentä / liikunnan opiskelijaa.

Kaudella 2023 luovuimme vuosikurssien omasta varainhankinnasta ja siirryimme

yhdistyksen yhteiseen talouteen. Vuosikurssien tilillä ennen siirtymää olevat rahamäärät

on merkitty Excel-taulukkoon, ja ovat vuosikurssivastaavien kautta vuosikurssin käytössä.

Vuosikurssien tileistä luopuminen helpottaa yhdistyksen taloudenhoitoa ja selkeyttää

toimintaamme merkittävästi.
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Rukan MC-kilpailujärjestäjien kanssa solmittiin vuonna 2023 kolmivuotinen sopimus,

joka takaa Sporticukselle talkoopaikan ja kiinteän summan, joka yhdistykselle maksetaan

talkoilusta. Yhteistyösopimus tuo vakautta yhdistyksen talouteen. Talkoiden

vastuuhenkilöiden ja koulutussuunnittelijoiden kanssa on tärkeää käydä keskustelua

opintojen sujuvuudesta talkoiden aikana. Talkootyö merkittävässä kansainvälisessä

urheilutapahtumassa on opiskelijoille tärkeä oppimiskokemus, sekä mahdollisuus

verkostoitua, mutta se ei saisi vaikuttaa kuormittavasti opetushenkilökuntaan.

Vaikka alkuvuonna oli suunnitelmana luoda kehyksiä yritysyhteistyölle, jonka avulla

voisimme lisätä varainhankintaa, mahtui vuoteen sen verran paljon muuta, että

valitettavasti tämä jäi vähemmälle. Toiminnan kehittämiseksi on dokumentaatiota

valmiina, mutta käytännön tasolle suunnitelmat eivät harmillisesti ehtineet. Koitimme

kuitenkin tanssiaisten kohdalla kokeilla aiempaa suunnitelmallisemmin sponsorointia,

minkä takia päädyimme mammojen ja pappojen kanssa luomaan sponsorivastaavan

pestin tanssiaisiin.

4.14 Muu toiminta

Opiskelijatila (OT) L143 palveli virkistys- ja lepotilana normaaliin tapaan. Tilan siisteys

ja tavaroiden paljous puhutti vuoden aikana. Vuonna 2023 ei pidetty virallista OT:n

siivoustapahtumaa, mutta OT:ta siivottiin omatoimisesti. Epävirallinen yhteinen

siivouspäivä pidettiin 5.12.2023 hyvällä menestyksellä.

Sporticus Ry jakoi ATK-luokan varaston eli Kolon Liikunnan Riemun kanssa.

5 TOIMINNAN JA JATKUVUUDEN VARMISTAMINEN

Hallitus on tehnyt toiminnastaan edellisvuosien tapaan hallitustestamentit seuraavan

hallituksen toimintaa helpottaakseen. Jokaisen osa-alueen vastuuhenkilö on listannut

toimintakautensa aikana tehdyt asiat tarkasti ylös, jotta uusi vastuuhenkilö pystyy

jatkamaan työtä siitä mihin on jääty. Lisäksi tällä varmistamme järjestön kehityksen ja

hiljaisen tiedon siirtämisen. Testamentista löytyy hyviksi koetut asiat ja kehitettävät

seikat.
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Puheenjohtajisto on pyrkinyt kirjoittamaan omiin testamentteihinsa selkeästi asioita,

joita yhdistyksen toiminnassa voisi ottaa huomioon tulevina vuosina. Autamme myös

käytännön asioissa tulevana vuonna neuvomalla ja olemalla apuna aina tarvittaessa

parhaamme mukaan.

Lisäksi velvoitamme jokaisen hallitusuransa päättävän hallituslaisen perehdyttävän

seuraavan vastaavan pestiinsä, jotta saamme jatkettua mahdollisimman sujuvasti kohti

seuraavaa kautta.

Jatkuvuuden parantamiseksi tänä vuonna syyskokous pidettiin tavallista aiemmin. Tämän

avulla uusi hallitus pystyi järjestäytymään jo joulukuun aikana, ja orientoituminen ja

perehdytys pesteihin oli mahdollista aloittaa aiempaa nopeammin. Uusi hallitus

kutsuttiin istuvan hallituksen viimeiseen kokoukseen.

Toimintakertomuksen ovat allekirjoittaneet yhdistyksen puheenjohtaja ja

varapuheenjohtaja 2.2.2024 ja toimittaneet sen toiminnantarkastajille helmikuussa 2024.

______________________________ __________________________________

Hanna Hammar Iida Henttu

Puheenjohtaja 2023 Varapuheenjohtaja 2023
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